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                                                  P r o t o k ó ł   nr III/18 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu  20 grudnia   2018 roku,   w     sali    konferencyjnej      Urzędu    Miasta,       

w zamku, pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - 

Przewodniczącego  Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1100  -  1510. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczyło na początku 20  radnych, później 21.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI -  Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pani Magdalena RZĄP -  Radca prawny Urzędu  

Pan Witold BARCIKOWSKI – Komendant Powiatowy Policji  

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący zarządów osiedli  

Przedstawiciele lokalnych mediów   

 

 

  

Przebieg sesji 

Pkt 1 

        Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady  otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję za 

pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 
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Ad pkt 2 

Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 

        Nie było wniosków o zmianę porządku obrad i Rada przystąpiła do  realizacji porządku, 

w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącego, tj. :  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z I i II sesji.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym                         

z wykonania uchwał Rady.  

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                

i stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2018-2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 

2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem 

roku 2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2019-2029. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2019 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-                         

Mazurskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo  oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu 

samochodowego użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta 

Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo.  
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

upoważnionego do wydawania poleceń służbowych dla Przewodniczącego Rady 

Miasta Działdowo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do 

Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, reprezentanta 

Gminy-Miasto Działdowo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo                

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2019 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

21.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023.    

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego               

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność 

Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości, działek będących 

własnością Skarbu Państwa-Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok. 

25. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy                               

z organizacjami pozarządowymi. 

26. Wolne wnioski i informacje.   

27. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad pkt 3 

 

Przyjęcie protokołów z I i II sesji . 

 

               Przewodniczący Rady poinformował, że  protokoły  zostały sporządzone i były do 

wglądu  w Biurze Rady. Przewodniczący  zwrócił się do radnych z propozycją o przyjęcie 
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protokołów z sesji bez odczytywania, jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję 

przyjęła. Nie było głosów sprzeciwu. 

             Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia protokołu z I sesji.  

            Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  przyjęła  protokół z I sesji bez odczytywania.  

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

           Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego                        

w sprawie przyjęcia protokołu z II sesji.  

          Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  przyjęła  Protokół z II sesji bez odczytywania.  

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad. pkt 4 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI- Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie                 

o działaniach podejmowanych   w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie zostało złożone    

na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym 

  z wykonania uchwał Rady. 

 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie                   

z działalności  w okresie międzysesyjnym w tym z wykonania uchwał Rady. Sprawozdanie 

zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                        

i stowarzyszenia gmin. 

 

Burmistrz Miasta poinformował, że nie uczestniczył w posiedzeniach związków 

międzygminnych. 

 

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących komisji stałych                       

o przedstawienie sprawozdań. 

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu              

i Turystyki  poinformowała, że Komisja w dniu 3 grudnia ukonstytuowała się. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy-

Miasto Działdowo na 2019 rok. 

 

Pan Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu  3 grudnia br.  komisja ukonstytuowała się 

wybierając przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu na 2019 rok. W dniu 18 grudnia br. Komisja odbyła swoje 

posiedzenie na którym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu 

nieruchomości, działek będących własnością Skarbu Państwa- Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa. 

 

Pan Sławomir PSZENNY - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów                             

– poinformował, że Komisja odbyła dwa posiedzenia tj. w dniu 5 i 20 grudnia br. Komisja                

5 grudnia wypracowała ostateczną opinię o projekcie budżetu na 2019 rok. Tuż przed sesją 

Komisja odbyła swoje posiedzenie, na którym opiniowane były projekty uchwał będące 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 
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Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                      

i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja 3 grudnia br. ukonstytuowała się. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał tj. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok oraz projekt budżetu na rok 2019.     

W dniu 18 grudnia Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał będące przedmiotem 

obrad dzisiejszej sesji.    

(Na sesję przybył radny pan Zenon Gajewski /godz. 11:20/, od tej pory stan radnych wynosi 

21). 

 

Ad. pkt 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2018-2028. 

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez  Komisję Budżetu i Finansów.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Łucji Jaroszewskiej  o omówienie projektu 

uchwały.   

Pani Łucja JAROSZEWSKA - Inspektor w Wydziale Budżetu i Finansów 

szczegółowo omówiła projekt uchwały.  

       Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu, wobec czego Przewodniczący Rady przystąpił                                 

do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały. 

 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie ) podjęła uchwałę 

 

Nr  III/8/18 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata  

2018-2028 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018. 

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

       Pani Beata SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta omówiła 

szczegółowo projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI - zwrócił się z zapytaniem dotyczącym 

wprowadzenia środków w kwocie 765 200 zł  - o ile ta początkowa kwota została 

pomniejszona czy to jest wina inwestora ta kara czy wykonawcy? 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że kara została potrącona wykonawcy z ostatniej płatności, 

dlatego ministerstwo pomniejszyło dofinansowanie proporcjonalnie, to było 33 300 zł.  

Burmistrz Miasta – dodał, że jest to kara za opóźnienie w terminie oddania inwestycji. 

Nie było więcej głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie imienne. 

Rada 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr III/9/18 

 

w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018. 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad. pkt 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem 

roku 2018. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. Projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta poinformowała, 

że radni otrzymali nowy projekt uchwały z autopoprawką rozszerzoną o kolejne zadanie. 

Będą to dwa zadania inwestycyjne, które są wykazane w odrębnym planie poza budżetem na 

2019 rok. Płatność tych zadań będzie dokonana z końcem czerwca 2019 roku. 

        Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy projekt dotyczy tylko 

ul. Granicznej? Bo w poprzedniej kadencji ten projekt dotyczył chyba dwóch ulic? 

 

  Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej                     

i Planowania Inwestycji, wyjaśnił że ta inwestycja która przechodzi na rok następny               

w ramach środków niewygasających to jest osobna sprawa.  W projekcie budowlanym mamy 

dwie kolizje z urządzeniami elektrycznymi elektrotechnicznymi i to jest osobne zadanie 

inwestycyjne. Pierwsze zadanie budowa ul. Granicznej i Prostej jest zakończona jako 

opracowanie dokumentacji. Trwają przygotowania do złożenia wniosku o pozwolenie na 

budowę. Tam była ul. Graniczna i Prosta jak pan radny wspomniał. A tutaj kolizje występują  

tylko w ul. Granicznej. 

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA –  zwrócił uwagę, że tam była partycypacja wspólnie             

z powiatem. Czy na dzień dzisiejszy coś się zmieniło w tym temacie? Czy będzie to zadanie 

realizowane wspólnie z Powiatem czy też  z Gminą Wiejską? 

  Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że tamten temat jest zamknięty, rozliczony. Wykonawca 

dokończył  projekt budowa ul. Granicznej i ul. Prostej do ul. Lidzbarskiej. Tam była 
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partycypacja w kosztach. A to co mówi pan Naczelnik, co się pojawiło jako wydatek 

niewygasający jest to inne zadanie. W miejscach zaprojektowanego skrzyżowania stoją słupy  

na których są stacje transformatorowe.  Musimy wykonać dokumentację na przebudowę tego. 

Nikt nie partycypuje w tym zadaniu. Jeżeli zaś chodzi o budowę samej ulicy nie planujemy 

tego, ani w tym roku ani w przyszłym. Poczekamy na programy z których będziemy mogli 

skorzystać z dofinansowania. Mamy deklarację poprzedniego wójta Gminy Działdowo, 

miejmy nadzieję, że obecny wójt będzie chciał współpracować i partycypować w kosztach 

budowy tej ulicy. Myślę, że podobnie będzie z panem starostą. 

Radny pan Andrzej TESSAR - zwrócił się z zapytaniem dotyczącym zadania 

rewitalizacji koszar. Jak pan burmistrz widzi w perspektywie czasowej bliższej czy dalszej 

możliwość realizacji tego zadania, gdyż są to ogromne koszty. Czy pozostaje tylko realizacja 

zadania ze środków z  zewnątrz? 

  Burmistrz Miasta – odpowiedział, że bez dofinansowania z zewnątrz to zadanie nigdy 

nie zostanie samodzielnie przez Gminę-Miasto Działdowo wykonane, gdyż nas na to nie stać.  

  Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się do lokalnych przedstawicieli 

ugrupowania PIS, aby nawiązali kontakt i podjęli działania w tej sprawie. Przecież były już 

środki obiecane na remont koszar. 

Radny pan Sławomir PSZENNY- stwierdził, że brak woli politycznej i środków                     

w pewnym momencie przyczyniły się do takiej a nie innej sytuacji. My nic na to nie 

poradzimy i na  dzisiaj mierzymy z tym zadaniem, robimy dokumentację. 

Pan Zenon GAJEWSKI - Wiceprzewodniczący  Rady – poinformował, że ówczesny 

premier był w Działdowie, były starania ale zabrakło  woli politycznej po tym okresie. Należy 

wykorzystać wszelkie możliwe środki o ile takie będą. Wiceprzewodniczący podkreślił, że ze 

swojej strony deklaruje wolę i chęć  że będzie o to zabiegać.         

       Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad projektem uchwały i przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/10/18 

 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem roku 2018 (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu). 
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(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy /11:55/. 

 

Po przerwie pan Romuald REMISZEWSKI  Przewodniczący Rady wznowił obrady 

III sesji Rady Miasta /12:10/  

 

Ad. pkt 11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo 

na lata 2019-2029. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt 

uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Skarbnik Miasta o omówienie projektu uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta omówiła 

szczegółowo  projekt uchwały. 

Pan Romuald Remiszewski - Przewodniczący Rady odczytał  uchwałę Regionalnej 

Izby Obrachunkowej  Nr RIO.VIII-0120-766/18 z dnia 3 grudnia 2018 roku   w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata  2019-2029.  Tą uchwałą - Regionalna Izba 

Obrachunkowa  w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata  2019-2029.  

             Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

Rada 20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę 

 

Nr III/11/18 

 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2019-2029 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad. pkt 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2019 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu radnym 

przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Burmistrza i pani  Skarbnik o omówienie 

projektu uchwały. 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – poinformował, że projekt budżetu  

na 2019 rok został państwu radnym przedłożony z wszystkimi autopoprawkami, które były 

omawiane na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Dochody budżetu na 

2019 rok zaplanowaliśmy na kwotę - 87.133.482,00 zł.  Dochody  bieżące w kwocie  -

79.039.797,00 zł, natomiast dochody majątkowe w kwocie  - 8.093.685,00 zł. Wydatki 

budżetu  przewidziane na 2019 rok  w kwocie – 90.499.811,00 zł, wydatki bieżące – 

76.484.357,00 zł,  natomiast wydatki majątkowe w kwocie  - 14.015.454,00 zł. Wydatki 

inwestycyjne w 2019 roku to kwota -10.302.417,00 zł. Deficyt budżetu prognozowany jest    

w kwocie - 3.366.329,00 zł. Deficyt zostanie pokryty źródłami pochodzącymi z kredytu         

w kwocie - 3.300.000,00 zł oraz wolnymi środkami pochodzącymi jako nadwyżka na 
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rachunku bieżącym wynikająca z rozliczenia kredytów z lat ubiegłych w kwocie - 66.329,00 

zł. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA -  szczegółowo omówiła projekt 

uchwały z autopoprawką. Autopoprawka została wprowadzona do projektu uchwały po 

uwzględnieniu uwag wniesionych przez RIO dotyczące § 11 ust. 2 pkt 1 lit. c, dotyczy to 

upoważnienia burmistrza do  dokonywania zmian dotacji  ujętych w planie wydatków 

bieżących  i majątkowych w ramach działu 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 

z wyłączeniem wprowadzania nowych lub likwidacji już istniejących. Dotyczy to głównie 

sytuacji gdzie mogą być oszczędności w poszczególnych jednostkach i wtedy burmistrz ma 

upoważnienie, że może te środki przesunąć. Zostało wprowadzone to zastrzeżenie, że nie 

można zlikwidować  istniejących dotacji  zupełnie. Burmistrz nie może tego uczynić bez 

zgody rady. 

Przewodniczący Rady  poinformował, że wszystkie komisje stałe pozytywnie 

zaopiniowały projekt  budżetu na 2019 rok łącznie z Komisją Budżetu i Finansów, która 

wydała ostateczną opinię o projekcie zgodnie z uchwałą Rady Miasta w sprawie: trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów                     

o przedstawienie opinii ostatecznej o projekcie budżetu na 2019 rok. 

Pan Sławomir PSZENNY – Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja 

Budżetu i Finansów po analizie projektu uchwały oraz po zapoznaniu z pozytywnymi 

opiniami  komisji stałych: 11 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” wydała 

pozytywną opinię   o projekcie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2019 rok. 

           Przewodniczący Rady przedstawił  uchwałę  Nr RIO.VII-0120-767/18  z dnia 3 

grudnia 2018 roku Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Działdowo projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok. Tą uchwałą 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

budżetowej Gminy-Miasto Działdowo na 2019 rok.  Ponadto Regionalna Izba Obrachunkowa 

stosowną uchwałą Nr RIO.VIII-0120-768/18 z dnia 3 grudnia 2018 roku, pozytywnie 

zaopiniowała możliwość sfinansowania przez Gminę-Miasto Działdowo deficytu  

budżetowego w wysokości 2.443.724,00 złotych przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej na 2019 rok.  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Radny pan Andrzej TESSAR - zwrócił się z pytaniem odnośnie rewitalizacji starego 

miasta, (jest to kolejny etap tego zadania) co przewiduje ten projekt, skąd będą środki na to 

zadanie, czy będą one  pozyskane z zewnątrz? 
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 Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że zadanie pojawiło się, gdyż pojawiła się szansa 

dofinansowania z  ponadregionalnego programu rewitalizacji sieci miast CITTASLOW.       

W styczniu ma być przeprowadzony konkurs, gdzie będziemy aplikować o środki. W puli jest 

10 mln zł, które zostaną przekazane dla pięciu  miast (nowych członków) po 2 mln zł. 

Przygotowywaliśmy się już od długiego czasu przygotowując dokumentację rewitalizacji 

starego miasta. Ceny robót budowlanych poszły w górę, a cała rewitalizacja to koszt ok. 15 

mln zł. Największą bolączką jest to, że na starym mieście nie ma kanalizacji deszczowej. 

Budowa kanalizacji deszczowej jest wydatkiem niekwalifikowanym, na który nie możemy 

dostać dofinansowania. Chcąc się skupić na wymianie nawierzchni asfaltowej parkingu, ulic 

moglibyśmy dostać dofinansowanie równe 2 mln zł, ale musielibyśmy przeznaczyć 2 albo 3 

mln na budowę kanalizacji deszczowej. Postanowiliśmy zająć się fragmentem rynku, który 

pozwoli nam pozyskać te środki  (2mln) przy niewielkim zaangażowaniu środków własnych 

ok. 350 tyś. zł. Skupimy się na tej części zielonej, wypoczynkowej wokół Ratusza. Na to 

składa się wymiana oświetlenia na ledowe (22 latarnie), nasadzenie roślinności i usunięcie 

części roślinności, pojawi się fontanna posadzkowa, wymiana nawierzchni alejek na 

granitowe, pojawi się dużo ławek, koszy, donic z kwiatami i wiele innych atrakcji, będzie to I 

etap. Zgłosiliśmy jeszcze inne inwestycje, ale to wszystko zależy od komisji europejskiej 

miasteczek CITTASLOW. 

  Radna pani Wanda MILEWSKA - zwróciła się z zapytaniem dotyczącym pomocy 

dla bezdomnych. W projekcie budżetu zapisano 100 tyś. zł. Czy my mamy jakieś schronisko?          

W jakiej formie jest ta pomoc udzielana? 

 Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że jest to obowiązek ustawowy, który został nałożony 

na samorządy i polega na prowadzeniu ogrzewalni. Jest to kwota zaplanowana, został 

ogłoszony przetarg, którego nie udało się rozstrzygnąć. Więcej na ten temat powie pani 

dyrektor.  

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS- wyjaśniła, że jeżeli chodzi o koszty 

prowadzenia ogrzewalni to wynika z  ustawy o pomocy społecznej.  Każda gmina ma  

bezdomnych w schroniskach na terenie innych gmin musi ponosić koszty utrzymania swoich 

mieszkańców. Nasi bezdomni przebywają w schroniskach w Marwałdzie lub w Miączynie       

i na te osoby jesteśmy zobligowani do ponoszenia odpłatności. W tej chwili stawka ta waha 

się w granicach 25 zł do 35 zł za osobę/dzień. Do tej pory koszty te były ponoszone w ramach 

zwykłych porozumień. Zmiana ustawy spowodowała, że wykonawca musi być wyłoniony          

w drodze konkursu. Pojawił się konkurs, aby wybrać jednego wykonawcę schronisko,                   
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w którym to osoby bezdomne będą całodobowo przebywać i my jako gmina będziemy za te 

osoby ponosić koszty. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem jaka kwota była w roku 

ubiegłym? 

Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że w roku ubiegłym było 14.000 zł. Ale teraz są inne 

wymagania dlatego kwota ta jest inna. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem w jaki sposób                   

są weryfikowani bezdomni. Sama nazwa wskazuje, że są to osoby nie zameldowane, czy to 

wskazuje że osoba pojawi się na terenie naszego miasta i to kwalifikuje ją jako osobę 

bezdomną?  

Pani Małgorzata ROCHOŃ - Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że jeżeli chodzi o osoby 

bezdomne, to weryfikowane są  po ostatnim stałym meldunku. Osoba, która ma ostatni stały 

meldunek na terenie Gminy-Miasto Działdowo, jest to osoba za którą gmina ponosi koszty. 

Wszystkie inne osoby pojawiające się na terenie naszego miasta, ale mają ostatnie stałe 

meldunki na terenie innych gmin, są w porozumieniu z tymi gminami wysyłane do innych 

schronisk albo do tych, które są dla nich właściwe. 

Burmistrz Miasta – uzupełnił wypowiedź  pani dyrektor – wyjaśniając, że nie mamy 

większego wpływu na osoby bezdomne, pomimo podejmowania wielorakich działań przez 

MOPS, które ma spowodować wyjście z bezdomności, są to zazwyczaj osoby mające 

problemy alkoholowe i nie chcą skorzystać z pomocy i wielokrotnie zdarza się, że w okresie 

zimowym trafiają do różnych ośrodków.  

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – w projekcie budżetu na 2019 rok nie ma 

wzmianki odnośnie sztandarowej inwestycji w naszej kadencji jaką jest budowa basenu. Czy 

jakieś plany będą uwzględnione  w następnym budżecie? 

 Burmistrz Miasta – poinformował, że nie zrezygnowaliśmy z budowy basenu,            

w trakcie roku budżetowego będziemy myśleli. W tym roku będziemy chcieli się skupić 

przede wszystkim na lokalizacji. Żeby konkretnie wskazać miejsce musimy się skupić na 

badaniach gruntowych, przeprowadzić analizę możliwości przyłączenia do mediów,             

do ciepłej wody. Myślę, że prace projektowe będą realizowane w przyszłym roku. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się do burmistrza, aby  może kwartalnie, 

albo  półrocznie przedstawiał takie sprawozdanie z realizacji sztandarowego hasła  kampanii  

jakim jest  budowa basenu. 
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Burmistrz Miasta – odnośnie basenu (jest to nasza sztandarowa inwestycja), ale też                

i innych spraw zgodnie ze znowelizowaną ustawą o samorządzie gminnym, burmistrz miasta 

do 31 maja ma obowiązek przedstawić raport  o stanie gminy. 

Radny pan Marek DWÓRZNIK - odnośnie uchwały budżetowej, jest to najważniejsza 

uchwała - plan finansowy miasta. Znalazły się w nim inwestycje z budżetu obywatelskiego  

ale brak jest zadań dot. infrastruktury - budowy dróg lokalnych, chodników.  Radny zwrócił 

się  z zapytaniem odnośnie wykupu nieruchomości na cele publiczne - 300 tyś. zł zapisane, 

jakie nieruchomości chcielibyśmy wykupić i na jakie cele? Radny zwrócił się z zapytaniem 

do pani Skarbnik – od 1 stycznia nie ma opłaty za użytkowanie wieczyste, przez 20 lat będzie 

opłata przekształceniowa ile osób taka opłata dotyczy w naszym mieście? Czy ta opłata 

przekształceniowa wzrosła  jak opłata za użytkowanie wieczyste? 

 Burmistrz Miasta  - odnośnie pierwszego pytania poinformował, że – 300 tyś. zł 

generalnie przeznaczone jest na wszystkie wykupy. Na pewno będziemy chcieli wykupić 

działkę przy ul. Granicznej na poszerzenie tej drogi.  Jeżeli pojawi się możliwość budowy 

zbiornika retencyjnego – trzy działki będą do wykupienia (łąki), o ile KOWR przekaże nam 

wcześniej  nieodpłatnie działki pod budowę zbiornika. 

          Pani Anna WILAMOWSKA - Kierownik Referatu Podatków – wyjaśniła, że                

w październiku br. weszła w życie ustawa o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego 

gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawa własności tych gruntów. Opłatę 

przekształceniową wnosi się przez okres 20 lat. Będzie się to nazywała opłata za 

przekształcenie. W naszym przypadku dotyczy to 65 nieruchomości i 217 osób fizycznych. 

Pozostało nam jeszcze  140 osób fizycznych i 20 osób prawnych. W planie dochodów 

uwzględniono nieruchomości, które będą przekształcone. Jeśli chodzi o przekształcenie, nie 

zwiększyliśmy kwoty dlatego, że opłaty będzie się wnosiło za 2019 rok, dopiero w 2020 roku. 

W 2020 r. będą dwie opłaty za 2019 do końca lutego i za 2020 do końca marca. 

  Radny pan Piotr DEMSKI - jednorazowo ile to by kosztowało? Jak to będzie liczone 

od m2 czy od ha? 

Burmistrz Miasta - wszystkie zainteresowane osoby odsyłam do merytorycznego 

wydziału,  w którym otrzymacie państwo informacje. 

Pani Anna WILAMOWSKA - Kierownik Referatu Podatków – wyjaśniła, że opłata za 

przekształcenie użytkowania wieczystego będzie wynosiła tyle ile wynosi opłata za 

użytkowanie wieczyste. Będzie płatna przez 20 lat i będzie podlegała waloryzacji. 

Burmistrz -  wyjaśnił, że opłata ta jest zależna od  operatu szacunkowego, który 

wycenia wartość tej nieruchomości. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie imienne.  

 

                   Rada 19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

Nr III/112/18 

 

w sprawie budżetu Gminy-Miasto Działdowo na 2019 rok (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

     

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta podziękował radnym za przyjęcie 

budżetu na 2019 rok. Stwierdzając, że jest to wyraz zaufania dla jego osoby, dla pani 

Skarbnik ale też dla całej załogi. Będziemy robić wszystko, aby tych inwestycji było jak 

najwięcej realizowanych dla dobra naszego miasta podkreślił Burmistrz. 

 

 

Ad pkt 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-                         

Mazurskiego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Łucji Jaroszewskiej o omówienie projektu 

uchwały. 

Pani Łucja JAROSZEWSKA – Inspektor Wydziału Budżetu i Finansów 

poinformowała, że projekt uchwały dotyczy pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na realizację zadania związanego                               

z funkcjonowaniem Biura Regionalnego w Brukseli. Kwota dotacji to 3.210 zł.           

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że temat dofinansowania jest oczywisty, 

ale czy nie można by wystąpić z pismem do Województwa żeby zaprosić młodzież, bądź 

przedstawicieli miasta  do Brukseli? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta wyjaśnił, że te środki są na 

utrzymanie etatów biura. Nie finansuje się wycieczek przez Biura Regionalne. Natomiast jest 

coś takiego, że każdy europoseł może zaprosić delegację do Brukseli. Można wystąpić            

z apelem do europosła aby zaprosił młodzież. 

       Nie było więcej głosów w dyskusji wobec czego Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

  

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/13/18 

 

 

w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko – Mazurskiego 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

 Ad pkt 14 

 

Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-                         

Mazurskiego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

 Pani Łucja JAROSZEWSKA – Inspektor Wydziału Budżetu i Finansów 

poinformowała, że projekt uchwały dotyczy pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 542 w zakresie budowy ciągu pieszo-rowerowego oraz wzmocnienie 
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nawierzchni w Działdowie”. Kwota dotacji 3.250.000  zł. Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący przystąpił 

do przeprowadzenia głosowania imiennego. 

(Radny pan Zbigniew Kociela – wyszedł z sali ) 

Rada 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/14/18 

 

w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko – Mazurskiego (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 15 

 

Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.    

 

  Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Łucji Jaroszewskiej o omówienie projektu 

uchwały. 

  Pani Łucja JAROSZEWSKA – Inspektor Wydziału Budżetu i Finansów 

poinformowała, że projekt uchwały dotyczy pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Powiatu Działdowskiego na realizację przez Powiat zadania – prowadzenie Ośrodka 

Interwencji Kryzysowej. Na ten cel Gmina-Miasto Działdowo przeznacza 5.300 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący przystąpił 

do przeprowadzenia głosowania imiennego. 
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Rada 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/15/18 

 

w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy /13:25/. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady III sesji Rady Miasta /13:40/. 

 

Ad pkt 16 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo  oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego 

użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego 

własnością Gminy-Miasto Działdowo. 

 

          Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.          

Przewodniczący Rady zwrócił się do burmistrza o omówienie projektu.  

         Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że projekt uchwały ma 

doprowadzić do urealnienia ekonomicznego diet. Obowiązująca uchwała była podjęta w 2003 

roku, była ona uzależniona od najniższego wynagrodzenia, które przez kilka lat było nie 

podnoszone. Teraz sytuacja się zmieniła najniższe wynagrodzenie rośnie, a co za tym idzie 

wzrastają też diety radnych. Skutki ekonomiczne są takie, że utrzymanie rady miasta  z roku 

na rok rośnie. W miejscu stoi dieta przewodniczącego rady, która jest uzależniona od kwoty 

bazowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska (kwota ta, od kilku lat jest 

niezmieniana). Przedstawiony projekt uchwały ustala teraz  wysokość diety dla radnych  od 

kwoty bazowej na 2019 rok tj. od 1.789,42 zł. Kwoty diet pozostaną takie same, ale pozwoli 

to wygenerować oszczędności. 
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Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że art. 25 ust. 7 ustawy 

o samorządzie gminnym określa maksymalną wysokość diet przysługujących radnemu w 

ciągu miesiąca, uwzględniając liczbę mieszkańców gminy. W naszym przypadku jest to 75%  

tej kwoty dla radnego. W przypadku przewodniczącego rady, wysokość diety nie może 

przekroczyć w ciągu miesiąca łącznie półtorakrotności kwoty bazowej określonej w ustawie 

budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska. Wysokość diety dla 

przewodniczącego wynosi 2.013,00 zł tyle może być. 

Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów.  

Sekretarz Miasta zgłosił dwie autopoprawki  do projektu uchwały: pierwsza dotyczy 

zmiany zapisu  § 10 – ma być „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i obowiązuje od 

dnia 1 stycznia 2019 roku”.  

Druga autopoprawka dotyczy § 6 ust. 1 należy wykreślić w zdaniu słowo „dziesiątek”. 

          Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA - zwróciła uwagę, że tyle uchwał traci moc, 

a co z dietami przewodniczących zarządów osiedli? 

         Sekretarz Miasta wyjaśnił, że przewodniczący zarządów osiedli mają swoją odrębną 

uchwałę. Ich diety liczone są od kwoty najniższego wynagrodzenia roku 2019 będzie to 225 

zł miesięcznie – 10% od kwoty 2250 zł.  

         Nie było więcej głosów w dyskusji, wobec czego  Przewodniczący Rady przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

                      Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę  

 

Nr III/16/18 

 

w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Działdowo  oraz 

określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów 

służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto 

Działdowo 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 17 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

upoważnionego do wydawania poleceń służbowych dla Przewodniczącego Rady 

Miasta Działdowo. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o wskazanie wiceprzewodniczącego. 

Radny pan Sławomir PSZENNY wskazał pana Pawła ŚWIĄTKA. Pan Paweł Świątek wyraził 

zgodę. Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego. 

Rada 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr III/17/18 

 

w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta upoważnionego do 

wydawania poleceń służbowych dla Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad pkt 18 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do 

Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, reprezentanta 

Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów. 

Radny pan Patryk PIEKARSKI zgłosił radnego pana Jerzego CYBULSKIEGO. 

Pan Jerzy Cybulski wyraził zgodę.  Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego. 
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Rada 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr III/18/18 

w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia 

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, reprezentanta Gminy-Miasto 

Działdowo (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 19 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo                

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych              

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Małgorzaty Rochoń o omówienie projektu 

uchwały. 

  Pani Małgorzata ROCHOŃ – dyrektor MOPS w Działdowie wyjaśniła, że taki plan 

prac społecznie użytecznych realizowany jest corocznie. Ma on na celu zaktualizowanie osób 

bezrobotnych, złagodzić społeczno-ekonomiczne skutki bezrobocia, doprowadzić do 

reintegracji społecznej i zawodowej długotrwale bezrobotnych beneficjentów pomocy 

społecznej. Termin prac społecznie użytecznych nastąpi od miesiąca marca do końca 

listopada 2019 roku. Ogólny koszt planu prac społecznie użytecznych wyniesie 87 132,00 zł 

tj. 6 360 godzin. Jeżeli gmina uzyska od powiatu maksymalną kwotę refundacji, to wkład 

własny wyniesie  34 853,00 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na projektem uchwały.  

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem jak będzie wyglądała 

rekrutacja czy przez Powiatowy Urząd Pracy? 
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            Pan Małgorzata ROCHOŃ – dyrektor MOPS – wyjaśniła, że MOPS uczestniczy                  

w rekrutacji poprzez pracowników socjalnych. Skierowania będą wystawione przez Urząd 

Pracy. 

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

Nr III/19/18 

 

w sprawie ustalenia planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo w zakresie wykonywania 

prac społecznie użytecznych na 2019 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 20 

 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                     

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do pani Małgorzaty Rochoń o omówienie projektu 

uchwały. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – dyrektor MOPS w Działdowie wyjaśniła, że Rada 

Ministrów ustanowiła w październiku br. wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2023. Zgodnie z ustawą rada gminy może podwyższyć do 150% 

kryterium dochodowe dla celów przyznawania pomocy w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się do pani dyrektor o podanie definicji 

osoby samotnej. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ - wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej to 

osoba  samotnie gospodarująca niepozostająca w związku małżeńskim nie posiadająca 

wstępnych ani zstępnych. Osoba prowadząca jednoosobowe gospodarstwo domowe. 

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/20/18 

 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad pkt 21 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                     

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych aby zapytania kierować do pani dyrektor. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego.  

                                    Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę  

 

Nr III/21/18 

 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu).  

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad pkt 22 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego               

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                     

i Porządku Publicznego. 

        Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych aby wszelkie zapytania kierować do pani 

dyrektor. 

        Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się  do pani dyrektor  aby po okresie 

wakacyjnym przedstawiła sprawozdanie, jak to się ma statystycznie? 

Burmistrz Miasta – odesłał radnych do uzasadnienia, w którym  jest wyjaśnione na 

czym ta pomoc polega i kto jest nią objęty. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – poinformowała, że corocznie MOPS przedkłada radzie 

gminy sprawozdanie ze swojej działalności, tam też jest o dożywianiu. 

        Nie było więcej głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 
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Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

Nr III/22/18 

 

 

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 23 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność 

Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości, działek będących 

własnością Skarbu Państwa-Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Wyjaśnień udzielił  Burmistrz Miasta, który poinformował że dotyczy to działek pod 

budowę zbiornika retencyjnego. Stosowna  uchwała była podejmowana w 2016 roku              

a działki, które były w niej wymienione były własnością Skarbu Państwa KOWR. Dość długo 

trwała procedura wywłaszczenia trzech działek, które uległy podziałowi. Zostały zmienione 

numery działek i ich powierzchnie. W toku postępowania stwierdzono iż dwie działki nie są 

konieczne do realizacji zadania, stąd zmiana uchwały. Uchwała ta, niezbędna jest na 

realizację celów publicznych. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan Stanisław Dobracki Naczelnik Wydziału GPI zgłosił autopoprawkę: aby w § 1 po 

pkt 5) dokończyć zdanie dopisując wyraz „Rolnictwa”. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 
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Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/23/18 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy-Miasto 

Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości, działek będących własnością Skarbu 

Państwa-Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 24 

 

Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów 

Alkoholowych na 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych aby  zapytania kierować do pani 

Jolanty Działak.  

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem na czym polega pomoc 

rehabilitacyjna dla osób uzależnionych? 

Pani Jolanta DZIAŁAK - Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień - wyjaśniła,  że pomoc 

rehabilitacyjna polega czasami na „zmuszaniu” pacjenta, który przeszedł terapię do 

kontynuowania leczenia, do udziału w treningach. Dotyczy to osób uzależnionych od 

alkoholu albo też i innych środków. 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem czy taki podział finansowy 

środków się sprawdza? 

Pani Jolanta DZIAŁAK – wyjaśniła, że Komisja stara się aby środki były racjonalnie 

dzielone.Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 
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Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/24/18 

 

 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów Alkoholowych na 

2019 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 25. 

 

 

Podjęcie uchwały  w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

         Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych aby zapytania kierowali do Naczelnika 

Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu.  

       Nikt z radnych nie zajął głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr III/25/18 

 

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 26 

Wolne wnioski i informacje  

 

Wiceprzewodniczący Rady pan Paweł ŚWIĄTEK poinformował, że zakończyła się 

XVIII edycja Szlachetnej Paczki.  W tym roku wartość paczki wyniosła 1500 zł zostanie 

przekazana wytypowanej rodzinie. Wiceprzewodniczący podziękował wszystkim, którzy się 

włączyli do akcji. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI- Burmistrz Miasta – poinformował, że firma pana 

Gabriela Chojaka DEKORGLASS podpisała umowę wsparcia z Warmińsko - Mazurską 

Specjalną Strefą Ekonomiczną w Olsztynie na rozbudowę firmy o dział zajmujący się 

produkcją szkła piankowego. Firma planuje zainwestować 156 mln zł w rozbudowę 

zatrudniając ok. 50 osób. Firma skorzysta z ulg podatkowych przeznaczonych dla firm 

objętych W-MSSE. 

Burmistrz Miasta-  podziękował radnym za miesiąc pracy, złożył wszystkim życzenia 

świąteczne życząc wszystkim zdrowia, spokoju i spełnienia marzeń.  

Radny pan Stanisław CZECZOT – zaprosił wszystkich obecnych na koncert kolęd            

i pastorałek chóru Our Voice, który odbędzie się 26 grudnia 2018 roku w Kościele 

Podwyższenia Krzyża   o godz. 19-tej. 

 Przewodniczący Rady złożył  wszystkim życzenia świąteczne życząc zdrowych           

i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia.   

Ad pkt 27 

 

Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady III sesji Rady Miasta  /15:10/. 

 

Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący Rady 

R. Biełkowska                                                                                  Romuald Remiszewski 


